
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 37 af 25. oktober 2024 (alm. del). Spørgsmålet øn-

skes besvaret senest den 1. november 2024. 

 

 

Rasmus Stoklund 

/ Rikke Kure Wendel 

  

29. oktober 2024 
J.nr. 2024 - 7686 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 37

Skatteudvalget 2024-25



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvornår han forventer at præsentere alle partier i Folketinget for  

den løsning til fremme af cyklisme, som den daværende skatteminister i foråret 2024  

stillede partierne i udsigt “snarest muligt”, og som skal danne grundlag for en lovændring,  

jf. beretningen over B 147 (2023-24). 

 

Svar 

Jeg har, ligesom min forgænger, en ambition om, at det skal være nemt og attraktivt at  

træffe grønne og sunde valg, herunder at tage cyklen på arbejde. Skattesystemet skal bru-

ges til at fremme det, vi gerne vil have mere af, og derfor vil jeg arbejde videre med at 

finde en konkret løsning på, hvordan skattelovgivningen kan understøtte udbredelsen af 

cyklisme endnu mere. 

  

Jeg er opmærksom på, at Enhedslisten i foråret 2024 stillede beslutningsforslag B 147 om  

ændringer i skattelovgivningen til fremme af cyklismen, og at et bredt flertal af partier  

kunne støtte hensigten med beslutningsforslaget. Flertallet bemærkede dog også, at der 

kan være behov for at sætte grænser for den private brug af en arbejdsgiverbetalt cykel, og 

at dette vil skulle undersøges, samt at forslaget vil medføre et mindreprovenu, som vil 

skulle finansieres. 

 

Der arbejdes således på at finde en konkret løsning på, hvordan skattelovgivningen kan 

understøtte udbredelsen af cyklisme endnu mere. 
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